
Jeg har gjort mig nogle tanker om varmeudgiften efter helhedsplanen. Jeg mener vi burde 
afsøge nogle muligheder, for at imødekomme flere beboeres bekymringer omkring øgede 
boligudgifter efter HHP. 
 
Den nuværende helhedsplan, sender jo gulvvarme ned i krybekælderen og opvarmer moder 
jord via beboernes varmeregning. Vi kommer til at betale for opvarmning af en krybekælder,der 
ikke er boligareal. Det er da ikke rimeligt at beboere betaler for opvarmning af areal, de ikke kan 
anvende... 
 
Et forslag kunne være at den beregnede udgift til opvarmning af krybekældre blev betalt som 
fællesudgift i boligafdelingen, ligesom opvarmning af beboerhus, vaskeri og lign. fællesudgifter. 
Huslejen ville stige lidt for alle, men de mindst bemidlede på overførselsindkomst kunne i det 
mindste få lidt øget boligydelse på denne måde. Dette ville medføre en mere solidarisk 
varmeudgift og dem, der tilfældigvis bor med store krybekældre, ikke sidder på en stor 
varmeregning, de ikke får noget ud af. 
 
Et andet forslag kunne være at få landsbyggefonden til at hæfte for opvarmning af 
krybekældrene; Hvis de vil have den kælderløsning, må de betale for det via tilskud til GB. 
 
Ovenstående gør ingen gavn ift Co2 udledning, men det virker urimeligt at beboere skal betale 
for kvm som ikke kan anvendes. Hvad siger du? 
 
 
Og så kunne jeg godt tænke mig en aktuel beregnet varmeudgift på prøvehusene, herunder 
anslået udgift til opvarmning af krybekældre i prøvehusene. 
Hvad synes i om at gå videre med det i HPU? 
 
Mvh Thor 
 


